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سرمقاله

شرایط کسب وکار و سلامت روان و 
فرهنگ جامعه

ادامه از صفحه یک
و نمی توان بدون در نظر گرفتن تامین نیازهای 
اولیه و همچنین شغل و مسائل اقتصادی، انتظار 

رسیدن به مرحله خودشکوفایی را داشت.
شغلی،  امنیت  عدم  اشتغال،  مشکلات 
نوسانات شغلی و مالی و همچنین عدم تناسب 
کار و درآمد از مسائل مهمی هستند که نه تنها 
جامعه   در  اقتصادی  چالش های  ایجاد  باعث 
روحی  چالش های  ایجاد  باعث  بلکه  می شوند 
روانی و همچنین فرهنگی بسیاری نیز در جامعه 
می شوند،  چالش هایی که  به  نظر می آید  از 
چالش های اقتصادی، پرخطرتر و پرآسیب تر برای 
جامعه باشند چرا که آسیب های مالی حاصل از 
چالش  های  اقتصادی  و کسب و کار  را  می توان  
و  علمی  صحیح  طرح های  با  کوتاه مدت   در 
اجرایی تا حدی  مرتفع  کرد  اما  آسیب های  
های   چالش  از  که  فرهنگی   و  روحی-روانی  
اقتصادی  و کسب و کار  در جامعه  پدیدار 
می شوند را نمی توان  در  کوتاه مدت برطرف 
ساخت. برخی چالش های موجود این روزها بر 
اقتصاد و کسب وکار عبارتند از عدم تناسب کار 
امنیت شغلی  تورم، عدم  و  و حقوق دریافتی 
علی الخصوص در مراکز خصوصی، نرخ پایین 
ایجاد  بالای  استخدام در مراکز دولتی، هزینه 
کسب وکار به صورت شخصی، نوسانات فراوان 
سرعت  مشکلات   ، سرمایه  بازارهای  و  ارزی 
اینترنت و مشاغل وابسته به اینترنت  و غیره . 
چالش هایی که نه تنها شرایط اقتصادی جامعه را 
تحت تاثیر خود قرار می دهند، بلکه آثار مخرب 
فراوانی به سلامت روان و فرهنگی جامعه وارد 

می سازند.
اگر بپذیریم سلامتی روان و فرهنگ از مهم 
و همچنین  و شکوفایی  پیشرفت  عوامل  ترین 
حفظ ثبات در جامعه هستند، باید نگاه جامع 
آنها  به حفظ  به مسائلی که  تری  و عمیق  تر 
کمک می کند داشته باشیم. در شرایط  سخت  
دچار  کسب و کارها  که  زمانی  در  و  اقتصادی  
چالش می شوند  دیگر کم تر خانواده یا فردی 
را خواهید دید که  دغدغه فرهنگی داشته باشد 
یا بتواند در سبد خانوار خود کالاهای فرهنگی را 

هم قرار دهد.

خبر

اخبار

آیا طرح ساماندهی استخدام 
کارکنان دولت ملغی شده است؟

شورای  مجلس  اجتماعی  کمیسیون  عضو 
طرح  است  حاکی  شنیده ها  گفت:  اسلامی 
دیگر  بار  دولت  کارکنان  استخدام  ساماندهی 
اما  نگهبان قرار گرفته است  ایراد شورای  مورد 
مجلس مصمم است این طرح به نتیجه برسد و 

تمام تلاش خود را به کار خواهد بست.
کیومرث سرمدی در گفت وگو با ایسنا، درباره 
استخدام  ساماندهی  طرح  وضعیت  آخرین 
کارکنان دولت و شنیده ها از کنار گذاشتن این 
ساماندهی  طرح  کرد:  بیان  مجلس،  مصوبه 
برقراری  نوعی  به  و  دولت  کارکنان  استخدام 
عدالت در پرداخت حقوق ها از وعده های رئیس 
جمهور است و کمیسیون اجتماعی مجلس نیز 
در طول دو سال اخیر این موضوع را با جدیت 

دنبال کرد.
این عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای 
اسلامی ادامه داد: با برگزاری جلسات متعدد، 
در  دولت  کارکنان  استخدام  ساماندهی  طرح 
ارسال  نگهبان  شورای  به  و  تصویب  مجلس 
در  و  گرفته  آن  به  ایرادات  یکسری  که  شد 
مجلس اصلاح شد که بار دیگر این طرح پس 
بر  ارسال شد.  نگهبان  به شورای  از اصلاحات 
اساس خبرهایی که داریم، موضوع مالی و تعداد 
کارکنان مجددا مورد ایراد قرار گرفته و رسما هنوز 
این طرح به کمیسیون اجتماعی برای رفع ایرادات 

ارجاع نشده است.
کرد:  اظهار  ادامه  در  اسدآباد  مردم  نماینده 
کارکنان  استخدام  ساماندهی  طرح  بررسی  در 
ما  اخیر  سال  دو  طول  در  متاسفانه  دولت، 
استخدامی  و  اداری  سازمان  همراهی  عدم  با 
مواجه بودیم و یکی از نواقص کار سازمان اداری 
و استخدامی این است که آمار دقیقی از این 

نیروهای خود ندارد.
مصمم  مجلس  اینکه  بیان  با  ادامه  در  وی 
است طرح ساماندهی استخدام کارکنان دولت 
به ثمر برسد و این موضوع را با جدیت دنبال 
خواهیم کرد، عنوان کرد: این قانون گره بسیاری 
از کارکنان مظلوم را می گشاید و به تعبیر ما بار 
مالی هم برای دولت ندارد چراکه امروز دولت 
مبلغی را برای حقوق این افراد به شرکت های 
واسطه پرداخت می کند و شرکت های واسطه 
بخشی از آن را به نیروهای شرکتی پرداخت می 

کنند.
سرمدی در پایان گفت: امیدواریم در برگشت 
در  طرح  به  نگهبان  شورای  ایرادات  بعدی، 
کمیسیون اجتماعی مرتفع شود و شاهد اجرایی 
شدن این قانون مترقی باشیم که یک نمره مثبت 

در کارنامه مجلس و دولت است.

دستگاه های اجرایی برای اثرگذاری 
رشد اقتصادی بر معیشت مردم تلاش 

کنند
اقتصادی  نرخ رشد  به  اشاره  با  رئیس جمهور 
از همه  ابتدایی امسال  قابل ملاحظه سه ماهه 
دستگاه های اجرایی و مسئول خواست همه توان 
خود را برای اثرگذاری بهبود نرخ رشد اقتصادی بر 
وضعیت عمومی اقتصاد کشور و بهبود معیشت 
اقشار مختلف، به ویژه دهک های پایین بکار گیرند.
سید ابراهیم رئیسی صبح چهارشنبه در جلسه 
آمار  مرکز  گزارش های  به  اشاره  با  دولت  هیئت 
ایران و بانک مرکزی از نرخ رشد اقتصادی قابل 
ملاحظه سه ماهه ابتدایی امسال، ضمن قدردانی 
از همه بخش هایی که در دستیابی به آن تلاش 
داشته اند، تاکید کرد: اگر چه افزایش نرخ رشد 
اقتصادی مهم است، اما مهم تر از آن حفظ، تداوم 

و ارتقای این روند است.
رئیس جمهوری از همه دستگاه های اجرایی و 
مسئول خواست همه توان خود را برای اثرگذاری 
عمومی  وضعیت  بر  اقتصادی  رشد  نرخ  بهبود 
اقتصاد کشور و بهبود معیشت اقشار مختلف، 

به ویژه دهک های پایین به کار گیرند.
و  دیدارها  به  اشاره  با  ادامه  در  رئیسی 
نشست های خود در نیویورک و نیز سخنرانی در 
مجمع عمومی سازمان ملل متحد، اظهار کرد: در 
مجمع عمومی سازمان ملل 2 پیشنهاد از سوی 
جمهوری اسلامی ایران درباره ایجاد ساز و کاری 
برای »حفظ احترام و جایگاه ادیان ابراهیمی« و 
نیز توجه و تمرکز بیشتر بر »صیانت و حمایت از 
نهاد خانواده« مطرح شد که پیگیری اجرایی شدن 
این پیشنهادات بر عهده دستگاه های فرهنگی و 
سازمان  و  خارجه  امور  وزارت  به ویژه  دیپلماسی 

فرهنگ و ارتباطات اسلامی است.
در این جلسه  کیومرث هاشمی دستور رئیس 
در  مناسب  ورزشگاه  یک  ساخت  برای  جمهور 
تهران را زمینه ساز افزایش نشاط جوانان دانست 
محل  جایابی  و  مطالعاتی  مقدمات  از شروع  و 

احداث این ورزشگاه خبر داد.
رئیسی در همین ارتباط از وزیر ورزش و جوانان 
و نیز معاون اجرایی رئیس جمهوری خواست تا 
موضوع احداث ورزشگاه جدید در تهران برای رفع 
نیازهای ورزشی جوانان را با جدیت پیگیری کنند.

رئیس جمهوری از وزیر آموزش و پرورش نیز 
خواست که به منظور پیگیری »پویش مهر« در 
زمینه  تا  شود  ایجاد  دبیرخانه ای  کشور  سراسر 
آشنایی دانش آموزان با پیشرفت های کشور فراهم 

شود.
در ابتدای این جلسه دهقانی فیروزآبادی معاون 
رئیس  بنیان  دانش  اقتصاد  و  فناوری  و  علمی 
جمهور با اعلام خبر تولید داروی »آلتپلاز« توسط 
بنیان  دانش  شرکت های  و  جوان  دانشمندان 
ایرانی گفت: در حال حاضر تنها سازنده این دارو 
آمریکاست، اما جوانان کشورمان موفق شدند به 
فرمول ساخت این دارو دست یابند و تولید این 
دارو در کشور شروع شده و در حال حاضر ایران 
دومین تولیدکننده این دارو در جهان است و با 
فراهم شدن توان تولید این دارو در کشور سالانه 

10 میلیون دلار صرفه جویی ارزی خواهیم داشت

عذرخواهی معاون رئیس جمهوری 
از گندم کاران

معاون رئیس  جمهوری و رئیس سازمان برنامه 
و بودجه کشور ضمن عذرخواهی از گندم کاران 
پایان  تا  آن ها  باقیمانده  اعلام کرد که مطالبات 

مهرماه پرداخت می شود.
به گزارش ایرنا، داود منظور روز چهارشنبه در 
حاشیه جلسه هیات دولت در جمع خبرنگاران 
اظهار کرد: در تبصره 1۴ بودجه حدود 10۴ همت 
برای خرید گندم پیش بینی شده بود که تاکنون 
زیادی  دادیم.خرید  انجام  پرداخت  همت   11۵
انجام دادیم و باید 1۵0 همت پرداخت کنیم که ۴0 

همت باقی مانده است.
آخر  تا  بودیم  داده  قول  کرد:  خاطرنشان  وی 
شهریور تسویه کنیم، با توجه به اینکه منابع لازم 
را  مجوزهایی  بود،  نشده  بینی  پیش  بودجه  در 
برای جابه جایی منابع و بودجه گرفتیم تا منابع را 
جابجا و تا آخر مهرماه تمام مطالبات را پرداخت 
کنیم. برای تاخیر در تحقق وعده هم از گندمکاران 

عذرخواهی می کنیم.
 1۴0۳ بودجه  لایحه  تدوین  روند  درمورد  وی 
بخشنامه های  بودجه  و  برنامه  سازمان  گفت: 
بودجه 1۴0۳ را با امضای رییس جمهور ابلاغ کرد، 
تکالیف و زمان بندی های همه دستگاه ها تعیین 
به دو  شده است. ستاد بودجه سازمان نزدیک 
ماه است، که فعال شده و ۷ جلسه تشکیل داده 
است. سازمان برنامه چارچوب کلی بودجه 1۴0۳ 
را آماده کرده و در زمان بندی قانونی ، مرحله اول 

تقدیم بودجه را انجام خواهیم داد.

سپاه  هوافضای  نیروی  بومی  ماهواره  سومین 
همزمان   ۳ نور  نام  با  اسلامی   انقلاب  پاسداران 
توسط  عصر)عج(  ولی  امامت حضرت  آغاز  ایام  با 
ماهواره بر ترکیبی سه مرحله ای قاصد به فضا پرتاب و 
با موفقیت در مدار ۴۵0 کیلومتری زمین قرار گرفت. 
این ماهواره و ماهواره بر هر دو در سازمان تحقیقات 

سپاه طراحی و ساخته شده است.
نیز  این  از  انقلاب اسلامی پیش  پاسداران  سپاه 
ماهواره های نور 1 و نور 2 را توسط ماهواره بر قاصد 

به فضا پرتاب کرده است.
فرمانده  ایسنا، سردار حسین سلامی  گزارش  به 
کل سپاه انقلاب اسلامی در این زمینه بیان کرد: به 
پیروزی بسیار دل انگیز و موفقیت بسیار ارزشمند 
یعنی پرتاب ماهواره نجم )نور ۳( به مدار زمین در 
ارتفاع حدود ۴۵0 کیلومتری از سطح زمین الحمدلله 

با موفقیت انجام شد و در مدار زمین قرار گرفت.
سلامی در ادامه اظهار کرد: طبیعتا ما از مجموعه 
از سطح  ماهواره  این  که  محصولاتی  و  دریافت ها 
زمین برداشت می کند و برای تکمیل نیازمندی های 
اطلاعاتی سپاه منتشر می کند بهره مند خواهیم شد.

فرمانده کل سپاه همچنین گفت: این ماهواره و 
پرتاب آن در امتداد نقشه راه پرتاب ماهواره سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی است که به شکل زنجیره ای 
در هر مرحله پدیده های جدیدتر و مدرن تری دست 
پیدا می کنیم. این ماهواره نسبت به نور 2 تقریبا ۷ 
کیلوگرم سنگین تر است و تجهیزات تصویربرداری 
که رویآن تعبیه شده از کیفیت و دقت مناسب تری 
برخوردار است و یکی از حلقه های زنجیره ماهواره ما 

را کامل می کند.
سردار امیر علی حاجی زاده نیز در حاشیه پرتاب 
موفقیت آمیز ماهواره نور ۳ با بیان این که »تا پایان 
سال اگر برسیم دو پرتاب دیگر هم خواهیم داشت«، 
گفت: ان شاءالله با این روندی که پیش می رویم در 
آینده نه چندان دور، منظومه ای از ماهواره ها را در 

مدار خواهیم داشت.
وی همچنین درباره ماهواره نور ۳ اظهار کرد: این 
ماهواره نور ۳ بود که پرتاب شد و الحمدلله با موفقیت 
در مدار ۴۵0 کیلومتری قرار گرفت. ماهواره بر آن 
قاصد بود و این سومین پرتاب موفقیت آمیز این نوع 

ماهواره بر به حساب می آید.
حاجی زاده درباره ماموریت ماهواره نور ۳ گفت: 
ماموریت این ماهواره هم اپتیکی است یعنی دوربین 
دارد و هم به جمع آوری سیگنال مشغول خواهد بود.

فضایی  سازمان  سخنگوی  دلیریان،  حسین 
ایران ساعتی قبل در پیامی در توییتر با اعلام این 

خبر اظهار کرد: ماهواره »نور ۳« لحظاتی پیش با 
ماهواره بر »قاصد« و توسط نیروی هوافضای سپاه با 

موفقیت در مدار ۴۵0 کیلومتری زمین قرار گرفت.
نیروی  فضایی  فرمانده  جعفرآبادی  علی  سردار 
پرتاب  درباره  گفت وگویی  در  سپاه هم  هوافضای 
ماهواره نور ۳ اظهار کرد: این ماهواره ساعت ۹:۳0 
پرتاب شد و در یک ساعت و نیم بعد که روی کشور 
ما بود بحمدلله ماهواره در این مدت به طور خودکار 

کاملا پایدار شده است.
وی درباره تفاوت های ماهواره نور ۳ با نسل های 
قبلی خود گفت: آن فرآیندی که ما در ماهواره نور 1 
داشتیم در نور ۳ به صورت خودکار و به مدت یک 
این نشان می دهد که  انجام شده است و  ساعت 
تجربه و تخصص دانشمندان ما در کنترل ماهواره 

بالا رفته است.

نور  ماهواره  ماموریت  به  اشاره  با  جعفرآبادی 
و  سنجشی  ماهواره  این  ماموریت  شد:  یادآور   ۳
شناسایی است و دوربینی که در آن استفاده شده 
نسبت به نور 2 تا دو و نیم برابر دقت عکس برداری 
بیشتری دارد و یک سری سنسورهای سیگنالی روی 
ماهواره نصب شده که متفاوت از ماهواره های نور 

1 و 2 است.
وی در ادامه درباره ماهواره بر قاصد که نور ۳ با آن 
پرتاب شد، گفت: این سومین پرتاب موفق ماهواره بر 
قاصد بود. پیش از این ماهواره های نور 1 و 2 را با 
موفقیت پرتاب کرده بود. امروز این پرتاب نشان داد 
تا در  این ماهواره بر صلاحیت های لازم را دارد  که 

پروسه تولید قرار بگیرد.
فرمانده فضایی نیروی هوافضای سپاه همچنین 
تاکید کرد: بعد از این به فضل الهی ما قادر خواهیم 

دانشگاهی  و  کشور  دولت،  ماهواره های  که  بود 
را پرتاب کنیم و پرتاب های کوچک به صورت چند 

ماهواره در یک ماهواره بر را هم انجام دهیم.
نصیرزاده  عزیز  خلبان  سرتیپ  همچنین امیر 
جانشین رییس ستاد کل نیروهای مسلح با تاکید 
بر اینکه پرتاب ماهواره اقدامی مهم و اساسی بوده 
برخوردارند  قابلیت  این  از  که  کشورهایی  تعداد  و 
اینکه جمهوری اسلامی هم  محدود است، گفت: 
ماهواره می سازد و هم پرتاب می کند و در مدار قرار 
می دهد، اقدام بزرگی است و افتخار می کنیم که این 
مهم توسط دانشمندان جوان ما صورت گرفته است.
آمیز  موفقیت  تزریق  شاهد  امروز  گفت:  وی  
ماهواره نور ۳ با ماهواره بر بومی توسط نیروی هوا 
فضای سپاه بودیم که این ماهواره با چند ماموریت 

پرتاب و با موفقیت در مدار قرار گرفت.

رئیس قوه قضائیه گفت: باید در راستای معرفی و شناساندن ابعاد 
و ظرفیت های مختلف و جایگاه »وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و 

صنایع دستی« در سطح جامعه اقدامات گسترده تری صورت گیرد.
به گزارش مرکز رسانه قوه قضائیه، غلامحسین محسنی اژه ای روز 
چهارشنبه )۵ مهر( همزمان با آغاز هفته گردشگری، با حضور در موزه 
ملی ایران، ضمن بازدید از بخش های مختلف این موزه، طی نشست 
با مدیران وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی اظهار کرد: 
باید در راستای معرفی و شناساندن ابعاد و ظرفیت های مختلف و 
جایگاه »وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی« در سطح 
جامعه اقدامات گسترده تری صورت گیرد چرا که ارتباط تنگاتنگی میان 

حوزه های کاری این وزارتخانه با دین و فرهنگ و تمدن وجود دارد.
 محسنی اژه ای بیان کرد: حوزه میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی در کشور ما از ظرفیت های بسیار بالا و متکثری برخوردار است 
و این حوزه می تواند مساعدت های شایانی را به اقتصاد کشور و مقولات 

آموزشی و تربیتی داشته باشد.
رئیس قوه قضائیه تصریح کرد:حوزه میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی در مقوله دیپلماسی عمومی نیز می تواند منشأ اثر باشد و 
اهمیت این موضوع با عنایت به پروژه دشمنان در ایران هراسی، بیشتر 
احساس می شود؛ در واقع حوزه میراث فرهنگی و گردشگری قابلیت 

دفع شر دشمن را نیز داراست.
وی  اظهار کرد: ضروری است زیرساخت های حوزه میراث فرهنگی 
و گردشگری را هر چه بیشتر و گسترده تر تقویت کنیم و بدانیم که 

سرمایه گذاری در این حوزه عواید فراوانی را نصیب کشور می کند.
 محسنی اژه ای تصریح کرد: به موجب قانون کلیه دستگاه ها موظفند 
از آثار و ابنیه تاریخی مرتبط با حوزه های کاری خود محافظت و صیانت 
ابنیه  فرهنگی،  میراث  وزارت  است  اساس ضروری  همین  بر  کنند؛ 
تاریخی مرتبط با کلیه دستگاه ها را احصاء کرده و فهرست ناظر بر آن ها 
را در اختیار دستگاه قضایی قرار دهد تا مسئولان قضایی ذیربط بعنوان 
مدعی العموم در موارد لازم، ورود مجدانه تری به مقوله تخریب ابنیه 

تاریخی داشته باشند.
رئیس قوه قضائیه بیان کرد: به جهت انسجام و تسریع و تسهیل در 
پیشبرد امور حقوقی و قضایی مرتبط با حوزه میراث فرهنگی و گردشگری 
ضروری است تا برنامه های آموزشی مشترکی میان قوه قضائیه و وزارت 

میراث فرهنگی تشکیل شود.
رئیس دستگاه قضا با اشاره به سخن قائم مقام وزارت میراث فرهنگی 
مبنی بر وجود برخی اماکن مجهول المالک در مناطق و بافت های تاریخی 

کشور که بعضاً زمینه ساز آسیب رسانی به ابنیه تاریخی می شوند، گفت: 
در این زمینه اصل ۴۹ قانون اساسی تکلیف را مشخص کرده است و 
ظرفیت های قانونی موجود است، لذا مبادرت به شناسایی و معرفی این 

قبیل اماکن کنید.
رئیس قوه قضائیه در ادامه بیان کرد: معاونت حقوقی وزارت میراث 
فرهنگی در قبال پرونده هایی که له یا علیه این وزارتخانه در مراجع 
قضایی تشکیل می شود باید تدابیر مقتضی را از حیث متقن و مستند 
به گونه ای  را  امور  ادله و دفاعیات در دستور کار قرار دهد و  بودن 
تمشیت کند که در مواردی که ذی حق بودن وزارتخانه در جهت صیانت 
از میراث فرهنگی و ابنیه تاریخی و امور ناظر بر گردشگری، مبرهن 
و مسلم است، قبل از صدور رأی نهایی، مراتب را برای اتخاذ راهکار 

مقتضی منتقل گرداند.
رئیس دستگاه قضا در ادامه با تشریح و تبیین اصل ۸۳ قانون اساسی 
که ناظر بر حوزه کاری وزارت میراث فرهنگی است و همچنین بند )د( 
قانون مجازات اخلال در نظام اقتصادی، گفت: مطابق قانون هر گونه 
اقدامی به قصد خارج کردن میراث فرهنگی یا ثروت های ملی ولو به 
خارج کردن آن نیانجامد قاچاق محسوب و کلیه اموالی که برای خارج 
کردن از کشور در نظر گرفته شده است مال موضوع قاچاق تلقی و به 
سود دولت ضبط می گردد؛ همین تصریح قانونی بیانگر اهمیت حوزه 
کاری میراث فرهنگی است، لذا شما متولیان امر در این حوزه با جدیت 
پیگیر جامه عمل پوشاندن به این ظرفیت های قانونی در راستای صیانت 

و حفاظت از سرمایه ها و نفایس ملی باشید.
ضرغامی وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی نیز در این 
نشست با اشاره به فرا رسیدن ۵ مهر روز جهانی گردشگری اظهار کرد: 
از حجت الاسلام و المسلمین اژه ای تشکر می کنیم که در اولین روز 
از هفته گردشگری در این نشست شرکت کردند و مسائل مرتبط با 
این وزارتخانه را بررسی می کنند. با عنایت به نگاه مترقی رئیس قوه 
قضائیه به مسائل مختلف، به حمایت معنوی ایشان در راستای کمک 

به توسعه گردشگری امید بسیار داریم.
و دوستی خدمت  توفیق همکاری  قبل  از مدت ها  افزود: من  وی 
حجت الاسلام و المسلمین اژه ای را داشتم؛ واقعا اخلاق و رفتار ایشان 
پسندیده است و هرچه در سمت های بالاتری قرار گرفتند، روحیه ای 
بهتر و اخلاقی متواضع تر داشتند؛ یکی از حرف های ما این است که 
بزرگان ما باید بزرگی کنند. خوشحالیم که حجت الاسلام و المسلمین 
اژه ای در این جایگاه بزرگ، بزرگی می کنند و این برای انقلاب بسیار 

مفید است.

وزیر میراث فرهنگی با اشاره به اهمیت ماموریت های این وزارتخانه 
افزود: بخشی  از ماموریت ما مربوط معاونت صنایع دستی است. بخش 
زیادی از صنایع دستی را بانوان انجام می دهند و بسیاری از آسیب های 
جامعه از طریق صنایع دستی قابل برطرف شدن است. اعتقاد داریم 
نزدیک ترین هنر به سبک زندگی، هنر ایرانی و نیز نزدیک ترین هنر به 
دین، صنایع دستی  است. یکی از موضوعاتی که غربی ها دنبال می کنند 
یکسان سازی است. آنچه که می تواند جلوی این یکسان سازی را بگیرد 

صنایع دستی است.
وی با بیان اینکه سرمایه گذاری در حوزه گردشگری یک ضرورت مسلم 
است و ما باید موانع موجود در جهت جذب سرمایه های مردمی در این 
حوزه را از بین ببریم، گفت: ایران اسلامی از ظرفیت و بضاعت بسیار 
بالایی در حوزه گردشگری از جهات مختلف انسانی و تمدنی و طبیعی 

برخوردار است.
ضرغامی افزود: گردشگری باید و می تواند جای درآمدهای سنتی 
ما را بگیرد و این صنعت باید جای نفت بنشیند. رهبر معظم انقلاب 
نیز درباره توسعه صنعت گردشگری تاکید دارند. ما حداقل 1۵ نوع 
گردشگری داریم و این تنوع می تواند به ما در ایجاد درآمد و اشتغالزایی 

کمک کند.
وزیر میراث فرهنگی یادآور شد: صنعت گردشگری نیازمند حمایت 
است. سرمایه گذاران حوزه گردشگری برای ورود به این صنعت اعلام 
آمادگی دارند و تنها درخواست شان این است که موانع از پیش روی 
این  هستند  ما  رقبای  که  همسایه  کشورهای  شود.  برداشته  آن ها 
مشکلات و این موانع را برطرف کردند. حجت الاسلام و المسلمین اژه ای 
در مدت مسئولیت خود موفق عمل کرده اند. از این رو ما درخواست 
داریم که شما به عنوان رئیس قوه قضائیه در این باره کمک کنید و هر 
جایی که لازم است دستورات لازم را به دادستان ها و قضات اعلام کنید 

تا همکاری ها در حوزه گردشگری تقویت شود.
رئیس قوه قضائیه در جریان این بازدید، به طرح سوالاتی در رابطه با 
چگونگی تحویل و دریافت آثار باستانی از سوی این وزارتخانه پرداخت. 
قطعه  چندین  گرفتن  قرار  به  اشاره  با  همچنین  اژه ای  محسنی 
خصوص  در  ایران،  ملی  موزه  در  تخت جمشید  نقش برجسته  از 
آسیب هایی که در نتیجه انتقال و جابجایی این نقش برجسته به بافت 
اصلی تخت جمشید وارد شده، سوالاتی را مطرح کرد و به این نکته 
ظریف اشاره کرد که ایجاد نقصان در ابنیه تاریخی در اثر انتقال و 
مخدوش شدن  سبب  است  ممکن  آنها،  اشیاء  و  قطعات  جابجایی 

اصالت تمدنی شان شود.

ماهواره نور 3 با موفقیت در مدار 450 کلیومتری زمین قرار گرفت

نور ایرانی در فضا
نور۳ که ماهواره ای سنجشی و شناسایی است با سرعت ۶/۷ کیلومتر بر ثانیه و ۵00 ثانیه پس از پرتاب در مدار ۴۵0 کیلومتری قرار گرفت.

ورت معرفی جایگاه وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستیژه ای در بازدید از موزه ملی ایران مطرح کرد ضر

ماموریت 
این ماهواره 
سنجشی و 

شناسایی است 
و دوربینی که 

در آن استفاده 
شده نسبت به 

نور 2 تا دو و 
نیم برابر دقت 
عکس برداری 
بیشتری دارد

اعضای کابینه سیزدهم در حاشیه جلسه دیروز )چهارشنبه( پنجم مهر 1۴02هیات 
وزیران در حیاط دولت با حضور در جمع خبرنگاران به سوالات شان پاسخ دادند.

۵ میلیون مهاجر افغانستانی داریم
احمد وحیدی وزیر کشور درباره ادعای حمله اسرائیل به مراکز نظامی در خرم آباد، 
گفت: این مساله تکذیب می شود. براساس اعلام مراجع رسمی، این لرزش بوسیله زلزله 
انجام شده بود و براساس نظر متخصصین، علت میزان زیاد لرزه، عمق کم زمین لرزه بوده 

است. علت صدا هم تکانه و لرزش بوده است.
وی همچنین درباره تعداد مهاجرین خارجی در کشور، اظهار کرد: وزارت کشور در تلاش 
برای ساماندهی امور مهاجرین است اما آنچه در رسانه ها گفته می شود ممکن است 
مبالغه هایی باشد که هیچ مرجع رسمی این اعداد را تایید نمی کند. آنچه ما می توانیم 
تایید کنیم ۵ میلیون نفر است. البته تعداد مهاجرین رسمی کمتر است. به نظر می رسد 

اظهارات غیرکارشناسانه و آمارهای ساختگی درباره تعداد مهاجرین بیان می شود.
علیرضا زاکانی شهردار تهران در پاسخ به پرسشی درباره اظهارات رئیس سابق شورای 
شهر تهران مبنی بر اینکه ساخت تراموا، 20 میلیون دلار هزینه دارد و بی فایده و شهرداری 

تهران به دنبال کارنامه سازی است، گفت: جز خنده نمی شود کاری کرد!
برای برگزاری کنسرت مشکلی نداریم

محمد مهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی تاکید کرد که در هیچ استانی برای 
برگزاری کنسرت مشکلی نداریم.

وی همچنین با اشاره به ثبت جهانی ۵۴ کاروانسرای قدیمی ایران، گفت: آمادگی 
همکاری با وزارت میراث فرهنگی برای احیای آثار فرهنگی – هنری این کاروانسراها هستیم 

و  از همه ظرفیت های فرهنگی – هنری مان استفاده خواهیم کرد.

داوود منظور رییس سازمان برنامه و بودجه خبرداد که تا آخر مهرماه تمام مطالبات 
کندمکاران را پرداخت می کنیم و برای تاخیر در تحقق وعده هم از گندمکارذن عذرخواهی 
می کنیم. وی خاطرنشان کرد: قول داده بودیم تا آخر شهریور تسویه کنیم، ولی مجوزهایی 
برای جابجایی منابع و بودجه گرفتیم تا منابع را جابجا کنیم و تا آخر مهرماه تمام مطالبات 

را پرداخت کنیم.
واردات خودرو تسریع می شود

احسان خاندوزی وزیر اقتصاد درباره واردات خودرو گفت: چشم انداز نیمه دوم سال 
این است که با سرعت خیلی بیشتری این اتفاق رخ دهد. وی همچنین در پاسخ به سوالی 
درباره خروج سیمان از بورس کالا گفت: با توجه به اینکه مساله بورس کالا به عنوان بستر 
شفاف نظام توزیع کالاهای اساسی یا کالاهای پایه انجام می شود و جزو دستاوردهایی 
است که ما در  پایان دهه های  ۸0 و ۹0 نسبت به عبور از مسیر پر از رانت و فسادی که 
پیش از آن وجود داشت به نظام بورس کالا  منتقل شدیم ،  دولت فعلا  هیچ تصمیمی 
در این زمینه ندارد. غلامحسین اسماعیلی رییس دفتر رییس  جمهوری با اشاره به 22 
دیدار رییس  جمهوری با مقامات محلی، مردمی و گروههای تاثیرگذار در نیویورک گفت: 
با تدابیر رئیس جمهور سفر امسال به نیویورک هم از جهت محتوای مطالبی که در 
نطق ایشان در مجمع عمومی سازمان ملل بیان شد  و هم  از جهت تعداد دیدارها و 
ملاقات های ایشان و هم از جهت دیدارهایی که با مقامات محلی و مردمی و گروه های 

مختلف تاثیر گذار انجام شد، آثار و برکات مثبتی در عرصه دیپلماسی کشور داشت.
علی بهادری جهرمی سخنگوی دولت ضمن تشریح مصوبات جدید هیئت وزیران گفت: 
هیئت وزیران با مصوبه ای برای ارائه تسهیلات قرض الحسنه به خانواده هایی که در چهار 
استان محروم به گاز لوله کشی دسترسی ندارند موافقت کرد تا شبکه گاز داخلی در منازل 

این خانواده ها ایجاد شود. رضامراد صحرایی وزیر آموزش و پرورش در واکنش به انتشار 
تصاویری از منوی  نامتعارف غذا در یکی از مدارس، اظهار کرد: من این موضوع را شنیدم. 
این دولت تکلیفش با این مسائل روشن است و هیچ عمل اشراف گرایانه و غیرمتعارفی را 
نه قبول دارد و نه برمی تابد، اما خانواده ها هم باید کمک کنند که چنین رفتارهایی شکل 
نگیرد. وی افزود: یعنی یک تقاضایی از این سو وجود دارد و یک پاسخی هم از آن طرف 
انجام می شود. به رئیس سازمان مدارس غیردولتی دستور داده شده این موضوع را فوراً 

بررسی کند و حتماً برخورد می شود.

اعضای کابینه در جلسه هیات دولت چه گفتند؟
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